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Protokół Nr XXXVII/23 

z posiedzenia Rady Gminy Bobrowice  

 

w dniu 7 grudnia 2023 r. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 12 radnych, co według Wiceprzewodniczącego 

stanowiło kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał. Radni nieobecni: Łukasz 

Kamerduła, Łukasz Kowalewski, Marcin Jagodziński. Lista obecności radnych stanowi 

załącznik do protokołu.  

  

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Wojciech Wąchała – Wójt Gminy  

2. Beata Wasyłyk-Sosnowska – Sekretarz Gminy 

3. Małgorzata Bednarz – Skarbnik Gminy 

4. Mirosław Pietrucha – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Bobrowicach 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad XXXVI sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad przeznaczania do 

sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie wieczyste oraz 

szczegółowych wytycznych sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich 

użytkowników wieczystych. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wieloletniego programu osłonowego  

w zakresie dożywania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole 

i w domu” na lata 2024-2028.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bobrowice na lata 2023-2026. 
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12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2023. 

13. Zapoznanie się z uchwałą nr XVII/3/2023 Zgromadzenia Krośnieńskiego Związku 

Powiatowo - Gminnego z dnia 16 listopada 2023 r. w sprawie zmiany Statutu 

Krośnieńskiego Związku Powiatowo – Gminnego.  

14. Informacja w sprawie analizy oświadczeń majątkowych.  

15. Interpelacje i zapytania radnych. 

16. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

17. Wolne wnioski i informacje. 

18. Zamknięcie obrad XXXVI sesji Rady Gminy. 

 

Ad 1. 

Otwarcia XXXVI sesji o godz. 9:00 dokonał Wiceprzewodniczący Andrzej 

Grudziński, witając radnych oraz zaproszonych gości.  

 

Ad 2. 

Przyjęcie proponowanego porządku obrad. Wiceprzewodniczący przedstawił porządek 

obrad, do którego nie zgłoszono uwag. Następnie poddał porządek pod głosowanie, w wyniku 

którego jednogłośnie 12 głosami „za” porządek został przyjęty. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 3. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. Uwag nie zgłoszono. 

Następnie poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXXV/23 sesji Rady Gminy 

Bobrowice z dnia 9 listopada 2023 r. 

Wyniki głosowania: 11 „za”, 1 wstrzymujący się”. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad 4. 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Z powodu nieobecności Przewodniczącego Rady informacji nie przedstawiono. 

 

Ad 5. 

Wójt Wojciech Wąchała przedstawił swoje sprawozdanie o pracy Urzędu Gminy  

w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad 6. 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad przeznaczania 

do sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie wieczyste oraz 

szczegółowych wytycznych sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich 

użytkowników wieczystych. 

Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. Nie zgłoszono uwag. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  
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Ad 7. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wieloletniego programu osłonowego  

w zakresie dożywania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028.  

Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. Nie zgłoszono uwag. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 8. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. Nie zgłoszono uwag. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 9. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole  

i w domu” na lata 2024-2028. 

Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. Nie zgłoszono uwag. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 10. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. Nie zgłoszono uwag. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie 12 głosami „za”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 11. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Bobrowice na lata 2023-2026. 

Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. Nie zgłoszono uwag. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 9 głosami „za”, 3 „wstrzymującymi się”.                            

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad 12. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Bobrowice na rok 2023. 

Wiceprzewodniczący otworzył dyskusję. Nie zgłoszono uwag. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta 9 głosami „za”, 3 „wstrzymującymi się”.                    

Uchwała wraz z imiennym wykazem głosowania stanowią załączniki do niniejszego 

protokołu.  
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Ad 13. 

Zapoznanie się z uchwałą nr XVII/3/2023 Zgromadzenia Krośnieńskiego Związku 

Powiatowo - Gminnego z dnia 16 listopada 2023 r. w sprawie zmiany Statutu Krośnieńskiego 

Związku Powiatowo – Gminnego.  

Wójt poinformował, że obecnie Związek zajmuje się transportem publicznym,  

a zmiana statutu wynika z powodu utworzenia Krośnieńskiego Obszaru Funkcjonalnego, 

który zajmuje się podziałem środków unijnych w obecnej perspektywie przyznawanych przez 

Urząd Marszałkowski pomiędzy starostwem i wszystkimi gminami z terenu powiatu. 

Wyjaśnił, że środki zostaną uruchomione w przyszłym roku m. in. na zadania w obszarze 

opracowania planu retencji wody na terenie powiatu, oświaty, służby zdrowia, rozwoju 

turystyki, czy też w przypadku Gminy Bobrowice budowy ścieżki rowerowej. Dodał również, 

że Wojewoda pozytywnie zaopiniował rozszerzenie działalności Związku i Gmina Bobrowice 

jest przedostatnią z gmin, które jeszcze nie wyraziły zgody.  

 

Wiceprzewodniczący Andrzej Grudziński przeprowadził głosowanie w sprawie nie 

wniesienia sprzeciwu do uchwały nr XVII/3/2023 Zgromadzenia Krośnieńskiego Związku 

Powiatowo-Gminnego z dnia 16 listopada 2023 r. w sprawie zmiany Statutu Krośnieńskiego 

Związku Powiatowo-Gminnego. 

W wyniku głosowania 11 głosami „za” i 1 „wstrzymującym się” nie wniesiono sprzeciwu do 

zmiany statutu. 

 

Ad 14. 

Informacja w sprawie analizy oświadczeń majątkowych.  

Sekretarz wyjaśniła, że każdy z organów takich jak Wójt, Przewodniczący Rady Gminy oraz 

Urząd Skarbowy jest zobligowany do przedłożenia informacji na temat analizy oświadczeń 

majątkowych i taką informację radni otrzymali. 

 

Ad 15. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Wiceprzewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęły żadne 

interpelacje. 

 

Ad 16. 

Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

Wiceprzewodniczący poinformował, że nie otrzymał informacji o nieudzielonych 

odpowiedziach. 

 

Ad 17. 

Wolne wnioski i informacje. 

Radna Anna Hałupka nawiązała informacji ze sprawozdania Wójta z okresu międzysesyjnego 

o usunięciu usterek elektrycznych na świetlicach w Barłogach, Dębach oraz Dychowie  

i przypomniała, że również składała taki wniosek dotyczący świetlicy w Dachowie. Następnie 

zapytała kiedy w Barłogach zaświecą dwie lampy. 

Wójt wyjaśnił, że wie o problemie i wnioski będą realizowane według kolejności. 

Sekretarz wyjaśniła, że w wyniku niedopatrzenia projektanta lampa oświetla drogę prywatną, 

a gmina może oświetlać tylko drogi publiczne. Dlatego podjęto działania w celu 

zalegalizowania tej sytuacji, o czym mieszkańcy zostali poinformowani. Obecnie prace 

ziemne są ograniczone z powodu warunków pogodowych, a maksymalny termin zakończenia 

to luty-marzec przyszłego roku. 
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Radny Jakub Lesko poinformował, że mieszkańcy zgłaszają, że lampy w Bobrowicach nie 

świecą i grożą, że nie będą płacić podatków. Następnie zwrócił się po raz kolejny  

o interwencję u Wojewody w sprawie utworzenia przejścia dla pieszych przy sklepie Dino, 

ponieważ Zarząd Dróg Wojewódzkich nie widzi takiej potrzeby. 

Wójt wyjaśnił, że urząd wielokrotnie zwracał się z tą sprawą do Zarządu Dróg Wojewódzkich 

jednak za każdym razem odpowiedź była odmowna, jak również Zarząd Dróg Powiatowych 

nie widzi potrzeby przejścia dla pieszych w najbliżej okolicy urzędu gminy. W sprawie 

oświetlenia poinformował, że na następną sesję przygotuje szerszą informację na ten temat.  

 

Radny Lucjan Tracz nawiązując do poprzedniej sesji, gdzie przesunięto środki w kwocie 

46.000 zł dla Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Bobrowicach poinformował, że zwrócił 

się do dyrektora z zapytaniem na co są te środki i otrzymał odpowiedź, z której nic nie 

wynika. Następnie zapytał o przeprowadzany obecnie audyt w GOKiS. 

Wójt wyjaśnił, że czas na przeprowadzenie audytu jest do końca grudnia co wynika z umowy.  

Radny Lucjan Tracz kontynuował, że radni na poprzedniej sesji przesunęli dla GOKiS środki, 

a audyt ma dopiero wykazać na jaki cel. 

Wójt oznajmił, że trudno jest mu się odnieść do pisma dyrektora i poproszono go na salę. 

Radny Lucjan Tracz zapytał dyrektora na jakie działy zostały przesunięte środki w kwocie 

46.000 zł, ponieważ nie wynika to z wniosku. 

Dyrektor Mirosław Pietrucha wyjaśnił, że potrzeba dodatkowych środków wynika z analizy 

wydatków do końca roku. Dodał, że trudno jest mu się odnieść do poprzedniego okresu, ale 

uważa że braki wynikają z niedoszacowania budżetu oraz wzrostu cen. Dodatkowe środki 

potrzebne są na bieżące wydatki, wynagrodzenia oraz opłaty. Odnośnie audytu oznajmił, że 

uważa że wskaże on w jakich działach zostało wydane więcej lub mniej środków. 

Radny Lucjan Tracz oznajmił, że najpierw radni wydali środki, a audyt dopiero pokaże na co 

je przeznaczyć. 

Radny Andrzej Grudziński oznajmił, że środki w kwocie 46.000 zł zostały przeznaczone na 

funkcjonowanie GOKiS do końca roku i nie mają nic wspólnego z audytem, który wskaże czy 

środki zostały prawidłowo wydatkowane. 

Dyrektor Mirosław Pietrucha wyjaśnił, że audyt nie ocenia ile GOKiS potrzebuje środków na 

swoją działalność, a  tylko może wskazać sytuację w pewnych działach budżetu. Na ten 

moment nie może się wypowiedzieć skąd powstała sytuacja, że brakło środków, jednak jego 

obowiązkiem jest utrzymać funkcjonowanie instytucji. Dopiero w lutym-marcu będzie miał 

już większą wiedzę. 

Radny Lucja Tracz zapytał jaka na kwota z 46.000 zł na obecną chwilę została wydatkowana. 

Dyrektor Mirosław Pietrucha wyjaśnił, że z tej kwoty wypłacono prawie wszystko, ponieważ 

jednostka musi wyjść na zero, żeby nie zwracać dotacji do urzędu. 

 

Dyrektor Mirosław Pietrucha opuścił salę. 

 

Radny Lucjan Tracz przypomniał, że na poprzedniej sesji dużo rozmawiano o ofertach  

i otwartych konkursach dla organizacji pozarządowych i zapytał jakie w tym roku będą 

otwarte konkursy. 

Sekretarz wyjaśniła, że nie ma jeszcze uchwalonego budżetu i nie można ogłosić konkursu, 

ponieważ byłoby to naruszeniem dyscypliny finansów publicznych.  
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Wójt wyjaśnił, że to rada gminy przyjmuje budżet z zaproponowanymi zadaniami, których 

może również nie zatwierdzić. 

Radny Lucjan Tracz poinformował, że kiedy był prezesem klubu sportowego za poprzedniego 

Wójta, to już w styczniu można było realizować zadania. 

Sekretarz wyjaśniła, że uchwała jest propozycją i jeżeli radni ją zaakceptują to takie środki 

zostaną przyznane organizacjom pozarządowym, które jeszcze cały czas wydatkują środki na 

2023 r., a następnie muszą rozliczyć je do 31 stycznia 2024 r. Poinformowała, że za 

poprzedniego Wójta zdarzyło się raz, że rada nie uchwaliła budżetu i nie można było ogłosić 

konkursów. Dodała, że jeżeli budżet zostanie uchwalony to cała procedura odbędzie się  

w terminach. 

Radny Jarosław Miś potwierdził, że taka sytuacja miała miejsce. Poinformował również, że 

mimo, że kluby piłkarskie zakończyły już rozgrywki, to na hali sportowej odbywają się 

jeszcze treningi. Poinformował także o spotkaniu, które odbyło się z jego inicjatywy w celu 

omówienia przyszłorocznych wniosków do budżetu gminy z powodu reformy rozgrywek 

piłkarskich.   

 

Radny Lucjan Tracz oznajmił, że w czasach kiedy on prowadził klub sportowy konkursy były 

ogłaszane w grudniu i zapytał jakie będą ogłoszone konkursy. 

Wójt oznajmił, że jeżeli jakieś organizacje chciałyby wziąć udział w konkursie to jest otwarty 

na wszelkie propozycje i zmiany w uchwale. 

Sekretarz dodała, żeby ogłosić konkurs potrzebny jest budżet, a uchwała wchodzi w życie  

z dniem 1 stycznia 2024 r. Poinformowała również, że na wolne wnioski zgłoszone do 

protokołu podczas sesji przyjęto, że odpowiedzi udzielają pracownicy urzędu po autoryzacji 

Wójta. W sprawie zapytania z poprzedniej sesji pracownik poinformował, że gdy organizacja 

złoży wniosek na realizację zadania do 10.000 zł, to może otrzymać dotację  

w trybie pozakonkursowym, natomiast jeżeli propozycja będzie przekraczała kwotę 10.000 zł, 

dokonano by stosownej zmiany w uchwale.  

Radny Lucjan Tracz podkreślił, że w uchwale jest osiem zadań i jeszcze raz zapytał na jakie 

zadania zostanie ogłoszony konkurs. 

Wójt wyjaśnił, że konkursy będą ogłoszone na takie zadania jak do tej pory były zgłaszane, 

czyli na sport.  

 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że konsultacje się odbyły i nikt nie wziął w nich udziału. 

Następnie zapytał radnego Jarosława Misia czy są prowadzone jakieś rozmowy poza 

konsultacjami, ponieważ ma wrażenie, że coś jest nie tak, skoro omawia się sprawy poza 

konsultacjami. Zapytał dlaczego nie zleca się realizacji innych zadań, dlaczego nikt nie bierze 

udziału w konsultacjach oraz dlaczego nie chcemy, żeby inne organizacje realizowały zadania 

publiczne. 

Wójt oznajmił, że stara się żeby kwota przeznaczona na organizacje pozarządowe 

odpowiadała ich oczekiwaniom. Następnie wyjaśnił, że spotkanie o które wnioskował radny 

Jarosław Miś nie było w trybie konsultacji, a jego tematem było zwiększone zapotrzebowanie 

klubów. Ostatecznie środki nie zostały zwiększone. 

Radny Jarosław Miś wyjaśnił, że w klubach pałkarskich nastąpiła reorganizacja rozgrywek, 

gdzie zmieniły się trasy dojazdów na mecze i to było celem spotkania. Dodał, że konkursy 

państwowe również zostały już wygaszone i do końca roku trwa rozliczenie, natomiast 

kolejne będą ogłoszone dopiero w styczniu.  
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Radny Łukasz Dudzic wyjaśnił, że chodzi o to, że odbyły się konsultacje w których nikt nie 

wziął udziału, zatem zapytał skąd wzięły się takie kwoty w uchwale, a nie inne i dlaczego nie 

można ogłosić więcej konkursów. 

Radny Andrzej Grudziński zapytał gdzie radny widzi problem, jeśli gmina ogłosiła 

konsultacje i nikt się nie zgłosił. 

Wójt poinformował, że wie jakie koszty ponoszą kluby i jakie jest zapotrzebowanie na zajęcia 

sportowe dzieci i młodzieży. Następnie przytoczył przykład jadłodzielni, kiedy podczas sesji 

został złożony i przegłosowany wniosek do budżetu i nikt nie wziął udziału w ogłoszonym 

konkursie. Podkreślił, że jest w kontakcie ze stowarzyszeniami i odpowiada na ich 

zapotrzebowania. 

Radny Jarosław Miś podkreślił, że jest problem z aktywizacją, a ludzi w stowarzyszeniach 

jest coraz mniej i dobrze, że na terenie gminy są chociaż te sportowe. 

Radny Łukasz Dudzic odnośnie jadłodzielni zaproponował, żeby Wójt odsłuchał nagranie  

z sesji i oznajmił, że mógł do niego w tej sprawie zadzwonić i przedyskutować warunki lub 

wysłać maila. 

Wójt oznajmił, że pamięta co mówił radny na sesji i zapytał jak ma ogłosić konkurs na 

konkretne zadania, jeśli żadne stowarzyszenie się nie zgłosiło z żadną propozycją.  Następnie 

zaproponował zaproszenie stowarzyszeń na posiedzenie komisji w celu omówienia ich 

zapotrzebowania. Dodał również, że stowarzyszenie „Bronkowianki” złożyło wniosek na 

3.000 zł, który odpowiadał w 100% na zgłoszone wnioski i został w całości zrealizowany. 

Radny Lucjan Tracz oznajmił, że Wójt mówi, że kluby zgłosiły zapotrzebowanie, a jeszcze 

nie został ogłoszony konkurs i tym samym przyznał się do braku wiedzy. Podkreślił, że 

konsultuje się w określonym terminie, a nie poza ogłoszonymi konsultacjami, żeby coś ugrać 

dla siebie. Następnie zapytał jakie przewidziano zadanie dla stowarzyszenia „Bronkowianki”.  

 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że jak zostaną prawidłowo i szeroko ogłoszone konsultacje, 

wtedy będzie znane zapotrzebowanie stowarzyszeń. 

Wójt wyjaśnił, że spotkanie z przedstawicielami klubów sportowych nie było konsultacjami 

tylko informacją o zagrożeniu, że dotacja może być niewystarczająca i trzeba będzie szukać 

dodatkowych środków z innych źródeł. Jednak do tej pory żaden wniosek z ich strony nie 

wpłynął. Odnośnie stowarzyszenia „Bronkowianki” poinformował, że wolą dotację w formie 

jednorazowej. 

Radny Jarosław Miś oznajmił, że nie brał udziału w żadnych konsultacjach i przytoczył 

przykład małej ilości mieszkańców biorących udział w  zebraniach wiejskich z powodu braku 

zainteresowania. 

Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że realizacja zadania prowadzenia jadłodzielni przez jego 

stowarzyszenie nie jest możliwa, ponieważ jest to wolontariat, a wolontariusze pochodzą  

z rożnych oddalonych miejscowości. Stowarzyszenie mogłoby jedynie pomóc. Według niego 

spada aktywność społeczna, jeżeli ciągle robi się coś to samo i uważa, że trzeba coś zrobić 

nowego żeby to zmienić. 

Radny Lucjan Tracz wyjaśnił, że współpracuje ze stowarzyszeniem „Bronkowianki” i wie, że 

nie biorą udziału w otwartym konkursie, ponieważ nie ma w nim dla nich zadań, które 

mogłyby realizować. Następnie dodał, że radny Jarosław Miś jest członkiem Komisji Oświaty 

i nie jest zbyt aktywnie działającym radnym. Dodał, że w sołectwach zaangażowanie 

mieszkańców jest darmowe, natomiast zadania realizowane w GOKiS i klubach są płatne dla 

trenerów. Na koniec oznajmił, że stowarzyszenie „Bronkowainki” czeka na ogłoszenie 

konkursu z zakresu kultury takie jak np. zajęcia dla seniorów.  



8 

 

Radny Jarosław Miś wyjaśnił, że nie uczestniczył w ostatnich posiedzeniach komisji oraz 

sesji, ponieważ wyjeżdżał z dziećmi na zawody sportowe. Poinformował również, że trenerzy 

w GOKiS nie są opłacani i pełnią funkcje społeczne. 

Radny Lucjan Tracz uznał, że nie potrzebnie został ogłoszony konkurs na jadłodzielnię, 

ponieważ według niego powinna prowadzić ją gmina i przytoczył kilka przykładów. 

Radna Janina Łukaszewicz zapytał kto będzie taką szafę sprzątał. 

Radny Lucjan Tracz oznajmił, że szafa sama się będzie sprzątać. 

Wójt wyjaśnił, że konkurs został ogłoszony, ponieważ padł taki wniosek na sesji, który został 

przegłosowany, jest to zadanie gminne i można je zlecić na zewnątrz. 

Radny Łukasz Dudzic wyjaśnił, że wniosek był na kwotę 15.000 zł na zakup i ustawienie 

sprzętu przy GOKiS, który byłby jego właścicielem. Następnie poinformował, że otrzymał 

informację, że analizę ryzyka ujęcia wody tworzy firma Eko-Projekt, minęło około pięć lat  

i dalej jej nie ma i kiedy na każdej sesji pyta o nią otrzymuje w odpowiedzi na wnioski tylko 

informację jaka jest nazwa firmy. Stwierdził również, że wykonawca PFU bardzo szybko 

został wyłoniony i zapytał na jakich zasadach będzie realizowane oświetlenie  

z dofinansowania.  

Wójt wyjaśnił, że pytania zadawane podczas sesji są notowane do protokołu i jeżeli forma 

odpowiedzi nie spełnia oczekiwać radnych, zaproponował żeby zwracali się z pytaniami na 

piśmie. W sprawie PFU poinformował, że złożono trzy oferty, z których wybrano ofertę Pana 

Miłosza Jaska na kwotę 90.000 zł. Odnośnie oświetlenia poinformował, że trwają negocjacje 

z Enea, a szerzej powie o tym na sesji budżetowej. 

Radny Łukasz Dudzic złożył wniosek o oferty dotyczące analizy ryzyka ujęcia wody. 

 

Radny Lucjan Tracz poinformował, że złożył wniosek w trybie informacji publicznej  

o projekty budżetów jednostek organizacyjnych i instytucji kultury i do tej pory ich nie 

otrzymał. 

Wójt wyjaśnił, że radny otrzyma informację w terminie i dodał, że niektóre wnioski 

wymagają dużego nakładu pracy pracowników. 

Radna Iwona Szajek dodała, że Komisja Oświaty i spraw społecznych również będzie 

wnioskowała o projekty budżetów jednostek. 

 

Radny Lucjan Tracz zapytał dlaczego cały czas oświata cierpi i Wójt ciągle zabiera im środki 

oraz zapytał czy Skarbnik posiadając trzy umowy dotyczące organizacji obozu sportowego, 

nie zauważyła rozbieżności w kwocie 35.000 zł.  

Skarbnik wyjaśniła, że oświata kosztuje 10 mln zł, a gmina otrzymuje tylko 3 mln subwencji, 

czyli 7 mln zł musi dołożyć z własnego budżetu. 

Wójt poinformował, że temat przyszłorocznego budżetu jest obecnie omawiany na 

posiedzeniach komisji, w których uczestniczy. 

Radny Łukasz Dudzic uznał, że oświata jest długofalową inwestycją w przyszłość. 

Wójt poinformował, że co roku do budżetu wpływają wnioski na większą kwotę niż wynosi 

budżet. Projekt budżetu na 2024 r. jest propozycją, a radni zdecydują czy ją przyjmą. 

Radny Lucjan Tracz dalej kontynuował temat wynajmu pomieszczeń szkolnych na potrzeby 

obozu sportowego i zwrócił się o wyjaśnienie nieścisłości wynikających z opłat. 

Wójt kontynuował, że finansowanie oświaty jest trudne i uznał, że jest to temat na sesję 

budżetową. Dodał, że dochody bieżące gminy wynoszą 21 mln, z czego 10 mln wynosi 

oświata. 
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Radny Łukasz Dudzic oznajmił, że nie będzie pisał wniosków do Wójta, ponieważ i tak nie 

otrzymuje na nie odpowiedzi i uznał, że na rozmowy o oświacie teraz jest czas, ponieważ na 

sesji budżetowej radni dowiedzą się, że już był czas na rozmowy. 

 

Radna Iwona Szajek poinformowała, że w szkole w Bobrowicach wieloletni pracownicy 

obsługi i administracji również składają wnioski.  

Wójt oznajmił, że nie chciałby w tym momencie rozmawiać o wynagrodzeniach  

i zaproponował rozmowy na posiedzeniach komisji. 

 

Radny Jarosław Miś uznał, że jeżeli chodzi o wyposażenie to nasza gmina nie ma się czego 

wstydzić, ponieważ szkoły są bardzo dobrze wyposażone w porównaniu do szkół średnich 

czy szkół niemieckich. 

Radny Łukasz Dudzic poinformował, że w zeszłym tygodniu zostały opublikowane 

europejskie wyniki nauczania i zachęcił do zapoznania się z nimi. 

Radny Lucjan Tracz uznał, że niektóre pomieszczenia w szkołach należy odświeżyć. Dodał 

jeszcze, że to zarządzenie nr 45/19 Wójta Gminy Bobrowice określa stawki za wynajmowanie 

pomieszczeń w szkołach. Z jego wyliczeń wynika, że kwota za wynajem różni się o 35.000 zł 

i uznał, że zgodnie ze stanowiskiem Najwyższej Izby Kontroli zasadnym jest zawiadomienie 

sprawy do Centralnego Biura Antykorupcyjnego. 

Radny Jacek Gąszczak poinformował, że w 2022 r. złożył wniosek do urzędu o zwrócenie się 

do Wód Polskich o usunięcie drzew w rzece Młynówka i otrzymał odpowiedź, że sprawa 

zostanie załatwiona pozytywnie. Jednak nie wszystkie drzewa zostały usunięte i zwrócił się 

ponownie o interwencję w celu usunięcia pozostałych powalonych przez rów drzew.  

 

Ad 18. 

 Wójt oraz Wiceprzewodniczący Rady złożyli życzenia świąteczne. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Grudziński zamknął 

obrady, dziękując wszystkim za udział.  

Sesję zakończono o godz. 11:05.  

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:                                                                             Przewodniczył: 

 

Ewelina Roszak                                                                        Andrzej Grudziński 
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UWAGI  

do Protokołu z posiedzenia Nr XXXVI/23 z dnia 7 grudnia 2023 r. 

zgłoszone przez radnego Jarosława Misia 

 

1. Strona nr 9 powinno być, że nasza gmina nie ma się czego wstydzić, (jeżeli chodzi  

o wyposażenie gabinetów i sal lekcyjnych naszych placówek oświatowych) podałem 

nawet przykład z wizyty niemieckich partnerów. Po czym Ł. Dudzic przyznał, że 

porównywanie się do Niemiec nie jest dobrym przykładem bo oni nadal korzystają  

z faxu. 

 

2. Strona 8 jeszcze raz podkreślam, że w GOKiS-ie nie ma żadnych trenerów, a z 

protokołu wynika, że są tylko, że trenerzy pracują społecznie. To radny Tracz 

insynuował, że są jacyś trenerzy zatrudnieni w GOKiS, a na moją prośbę kto jest 

zatrudniony, jako trener w GOKiS? (wskazanie dotyczyło zajęć szermierki przez L. 

Tracza). Ogólnie zajęcia treningowe w hali, jak i na boisku prowadzone są przez nasze 

gminne kluby lub inne osoby korzystające z obiektów zgodnie z regulaminem hali 

przyjętym uchwałą RG w 2014r. , a trenerów zatrudniają najczęściej poprzez różne 

programy ministerialne np. "KLUB" MSiT. 

 

3. Strona 6 mówiąc o zorganizowanym spotkaniu z przedstawicielami klubów, wójtem  

i dyrektorem GOKiS szczegółowo podczas sesji przedstawiłem kluczowe problemy, 

które pojawiły się po reorganizacji rozgrywek LZPN w sezonie 2023/24 dotyczących 

udziału KS Energetyk Dychów B klasa oraz LKS Bóbr Bobrowice A klasa i drużyn 

młodzieżowych. Mówiłem o kosztach związanych ze zwiększeniem regionu  

w funkcjonowaniu danych rozgrywek, (a nie o trasie, ponieważ reorganizacja 

rozgrywek Lubuskiego Związku nie dotyczy tras dojazdów tylko rozgrywek 

piłkarskich). Oczywiście dojazd do bardziej odległych miejscowości jest 

zwiększonym wydatkiem w funkcjonowaniu klubu, ale nie jest zaś istotą tychże 

rozgrywek.  

Oprócz tego mówiłem w temacie tego spotkania o sprawach związanych  

z czynnościami pielęgnacyjnymi obiektów sportowych otwartych, planowanych 

zajęciach treningowych i organizacji turniejów piłkarskich na nadchodzący rok.  

 

 

 

 


